



香港規劃師學會

THE HONG KONG INSTITUTE OF PLANNERS

香港規劃師學會

The Hong Kong Institute of Planners (HKIP)

香港規劃師學會（下稱「本會」）於1978年開始運作，並於1979年7月正式成立。1991年5月，前立法局頒布了《香港規劃師學會法團條例》，本會自此成為法定機構。

The Hong Kong Institute of Planners (HKIP) officially started operation in 1978 and was inaugurated in July 1979. In May 1991, the Institute became a statutory body with the enactment of the Hong Kong Institute of Planners Incorporation Ordinance 1991 by the Legislative Council.

本會獲所有本地及海外相關機構，認可為代表香港規劃專業之專業規劃機構。本會之正式會員資格已獲香港特別行政區政府和私人顧問公司所認可。本會亦是立法會「建築、測量、都市規劃及園境界」功能界別之專業機構之一。

The Institute is recognised by all concerned local and overseas organisations as the professional planning institute representing the planning profession in Hong Kong. The Institute's full membership is accepted by the Government of the Hong Kong Special Administrative Region and private consultant firms for appointment purposes. The Institute is one of the professional institutes in the Architectural, Surveying, Planning and Landscape Architectural functional constituency for the Legislative Council elections.

本會目標

Objectives of the HKIP

促進和維護香港的發展以符合整體社會利益和環境

To promote and safeguard development and the environment in Hong Kong in the best interests of the community.

促進城市規劃的教育和研究

To promote education and research in town planning.

確保取得本會會員資格的城市規劃執業人士擁有足夠的專業能力

To ensure town planning professionals in the practice possess adequate professional competence.

提高社區認識城市規劃所帶來的貢獻

To promote the community's awareness of the contribution of town planning.

促進與其他具有類似目標的機構和協會之合作和認識

To promote co-operation and understanding with other institutes and associations with similar objectives.

確保社區信任本會會員的專業資格

To secure the confidence of the community in the professional qualifications of members of the Institute.

提高和維護城市規劃專業及本專業人士之地位和利益

To raise the status and to safeguard the interests of the town planning profession and those engaged in it.

專業事務範疇

Scope of Professional Affairs

專業發展及訓練

Professional Development and Training



網上研討會活動
Webinar event



參觀活動
Technical visits

內地聯繫及對外事務

Mainland Liaison and External Affairs



前海註冊城鄉規劃師執業證書頒發典禮
Certificate presentation ceremony for Qianhai registered town planners



簽署香港規劃師學會及皇家城市規劃學會之間的諒解備忘錄
Signing of Memorandum of Understanding (MOU) with the Royal Town Planning Institute (RTPI)

公共事務

Public Affairs



與香港電台合作電台廣播
Collaborated with RTHK in radio program broadcasting



社區規劃及地方營造

Community Planning and Place Making



民間規劃工作坊
Community planning workshops

卓越規劃

Planning Excellence



香港規劃師學會周年大獎
Hong Kong Institute of Planners Awards



香港過渡性房屋規劃及設計比賽
Planning and Design Competition on Transitional Housing in Hong Kong